

JAMES L. OBERSTAR

8TH DISTRICT, MINNESOTA

2365 RAYBURN HOUSE OFFICE BUILDING  
WASHINGTON, DC 20515-2308  
(202) 225-6211  
FAX: (202) 225-0699  
www.house.gov/oberstar

CHAIRMAN:

COMMITTEE ON TRANSPORTATION  
AND INFRASTRUCTURE

AT-LARGE WHIP

President Barack Obama  
The White House  
1600 Pennsylvania Avenue, NW  
Washington, D.C. 20500

Monsieur le Président:

Peu de temps avant son départ, votre prédécesseur a décidé d'augmenter de 300 % la taxe sur le fromage de Roquefort. Cette taxation aberrante aura pour effet de priver ce fromage traditionnel français de l'accès au marché américain. Ceci intervient en représailles aux restrictions européennes sur notre bœuf à hormones.

Les « freedom fries » et le « freedom toast » ont déjà coûté suffisamment cher aux relations franco-américaines. Comme nous voulons tous deux rétablir l'autorité morale de l'Amérique dans le monde pendant votre présidence, un geste très noble serait de supprimer ou de réduire cette taxe de punition, mesquine et improductive.

Je suis certes un partisan du « Acheter américain », mais cela pour les produits étrangers injustement subventionnés alors qu'ils sont identiques ou comparables aux nôtres. Le roquefort n'entre pas dans cette catégorie. Je sais de ma propre expérience que si un tel acte de représailles était pris sur des produits fabriqués, comme le roquefort, par un petit village dans ma circonscription, cela aurait de sérieuses répercussions sur l'économie locale.

En revanche, je crois qu'éliminer ou réduire la taxe sur le roquefort serait bien accueillie en France, et pourrait, de fait, contribuer à une meilleure entente commerciale entre nos deux pays. Les Français ont suivi avec enthousiasme les débuts de votre administration et je sais qu'ils seront sensibles à un tel geste.

Veillez agréer mes plus sincères salutations,

  
James L. Oberstar, M.C.

JLO/ine

Congress of the United States  
House of Representatives  
Washington, DC 20515-2308  
2 février 2009

DISTRICT OFFICES:

BRainerd CITY HALL  
501 LAUREL STREET  
BRainerd, MN 56401  
(218) 828-4400

CHISHOLM CITY HALL  
316 LAKE STREET  
CHISHOLM, MN 55719  
(218) 254-5761

231 FEDERAL BUILDING  
DULUTH, MN 55802  
(218) 727-7474

38625 14TH AVENUE  
SUITE 300B  
NORTH BRANCH, MN 55056  
(651) 277-1234

JAMES L. OBERSTAR

8TH DISTRICT, MINNESOTA

2365 RAYBURN HOUSE OFFICE BUILDING  
WASHINGTON, DC 20515-2308  
(202) 225-6211  
FAX: (202) 225-0699  
www.house.gov/oberstar

CHAIRMAN:

COMMITTEE ON TRANSPORTATION  
AND INFRASTRUCTURE

AT-LARGE WHIP

President Barack Obama  
The White House  
1600 Pennsylvania Ave NW  
Washington, D.C 20500

Dear Mr. President:

A few days before his departure, your predecessor imposed a 300 percent duty on Roquefort cheese. This aberrant taxation, a retaliation for the European Union's ban on U.S. beef containing hormones, will block access for this traditional French cheese to the U.S. market.

"Freedom fries" and "freedom toast" did serious damage to U.S.-French relations. We both want to reestablish America's moral authority in the world under your presidency; a very noble gesture toward that goal would be to remove or reduce this mean-spirited and unproductive punitive duty on Roquefort cheese.

Though I am a supporter of "buy American", it is for unfairly subsidized foreign products when they are identical or comparable to ours. Roquefort cheese is not in this category. I know from my own experience that if such retaliatory action were taken on products produced in small communities in my district, as Roquefort cheese is in a small French town, it would have a serious adverse local economic impact.

On the other hand, I believe action to eliminate or reduce the Roquefort duty would be well received in France and could, in fact, contribute to a better understanding of trade issues between our two countries. The French people enthusiastically followed your campaign and the early stages of your administration, and I know they would welcome such a gesture.

With best wishes.

Sincerely,

  
James L. Oberstar, M.C.

JLO/mb

# Congress of the United States

House of Representatives

Washington, DC 20515-2308

February 2, 2009

DISTRICT OFFICES:

BRAINERD CITY HALL  
501 LAUREL STREET  
BRAINERD, MN 56401  
(218) 828-4400

CHISHOLM CITY HALL  
316 LAKE STREET  
CHISHOLM, MN 55719  
(218) 254-5761

231 FEDERAL BUILDING  
DULUTH, MN 55802  
(218) 727-7474

38625 14TH AVENUE  
SUITE 300B  
NORTH BRANCH, MN 55056  
(651) 277-1234